
سه شنبه 13 اسفند 1387 - 07:53

البرادعي بر نبود انحراف در فعاليت هستهاي ايران تاكيد كرد

به گزارش فارس، "محمد البرادعي " در سخنراني خود در افتتاحيه نشست شوراي حكام آژانس بينالمللي انرژي اتمي در وين گفت: شما قبلا گزارش من درباره اجراي

توافقنامه پادمانهاي پيمان منع گسترش تسليحات هستهاي و مفاد مرتبط با قطعنامههاي 1737(2006)، 1747 (2007)، 1803 (2008) و 1835 (2008) را مطالعه

كردهايد.

وي در ادامه تصريح كرد: آژانس اتمي قادر بوده است به راستيآزمايي عدم انحراف مواد هستهاي اعلام شده در ايران ادامه دهد كه شامل تمامي اورانيوم با غناي پايين

است. همانطور كه در گزارش [جديد] عنوان شد، بر خلاف درخواست شوراي حكام و شوراي امنيت، ايران فعاليتهاي مرتبط با غنيسازي، يا كار بر روي پروژههاي مرتبط

با آب سنگين خود را تعليق نكرده است. ايران پروتكل الحاقي را كه پيشنيازي براي ارائه تضمين معتبر توسط آژانس درباره نبود فعاليتها و مواد هستهاي اعلام نشده

است، اجرا نكرده است. ايران به آژانس اجازه نداده است كه راستيآزمايي اطلاعات طراحي مورد نياز در راكتور آيآر-40 در حال ساخت را انجام دهد و اين كشور متن

تعديل شده بخش عمومي ترتيبات تكميلي درباره مفاد اوليه اطلاعات طراحي را اجرا نكرده است.

البرادعي افزود: آژانس اتمي متاسفانه قادر نبوده است به دليل عدم همكاري ايران در زمينه مسايل باقيمانده كه نگرانيها درباره ابعاد نظامي احتمالي درباره برنامه

هستهاي ايران را افزايش ميدهد، پيشرفتي حاصل كند. براي اينكه آژانس قادر باشد پيشرفت حاصل كند، ايران بايد اطلاعات واقعي ارائه كرده و به مستندات، اماكن و

افراد مرتبط با تمام مسايل باقيمانده امكان دسترسي ايجاد كند.

تا زمانيكه ايران اقدامات شفاف و پروتكل الحاقي را همانگونه كه توسط شوراي امنيت درخواست شده اجرا نكند، آژانس اتمي در جايگاهي نخواهد بود كه اطمينان قطعي

درباره نبود فعاليتها و مواد هستهاي اعلام نشده در ايران ارائه كند.

البرداعي همچنين تاكيد كرد: من مجددا از ايران ميخواهم تا تمام اقدامات مورد نياز براي اعتمادسازي درباره ماهيت صرفا صلحآميز برنامه هستهاي خود را در كوتاهترين

زمان ممكن اجرا كند و بنبست موجود را پايان دهد. در ضمن، از كشورهاي عضوي كه اطلاعاتي را در اختيار آژانس قرار دادهاند ميخواهم تا با ارائه اين اطلاعات به ايران

موافقت كنند.

در پايان، اميدوارم كه رويكرد جديد جامعه بينالملل براي گفتگو با ايران انگيزه تازهاي به تلاشها براي حل اين مسئله طولاني بدهد به گونهاي كه اطمينان لازم درباره

ماهيت صلحآميز برنامه هستهاي ايران ارائه كند و در عين حال به ايران براي حق استفاده از انرژي هستهاي براي مقاصد صلحآميز تضمين دهد.

اظهارات البرادعي در حالي مطرح ميشود كه مدير اطلاعات ملي آمريكا نيز اخيرا در گزارشي اعلام كرد كه مدركي دال بر فعاليت تسليحاتي ايران در زمينه هستهاي

وجود ندارد.

"رابرت گيتس "، وزير دفاع آمريكا نيز در گفتوگوي تلويزيوني با شبكه "انبيسي " آمريكا گفت كه ايران در مرحله كنوني به توليد سلاح هستهاي و داشتن انبارهاي

سلاحهاي هستهاي نزديك نيست.
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